

Communiqué de presse - Press release

Lancement VV12 : VEGA – AEOLUS

Report de 24 heures

La revue d'Aptitude au Lancement (RAL) s'est déroulée le lundi 20 août 2018 à Kourou. Le lanceur Vega et le satellite Aeolus ont été déclarés aptes au vol.

Cependant, en raison de conditions météorologiques défavorables au-dessus du Centre spatial guyanais, les opérations de chronologie finale de la mission VV12, initialement prévue le mercredi 21 août 2018, sont reportées.

La nouvelle date de lancement visée pour le satellite AEOLUS de l'Agence Spatiale Européenne (ESA) est le 22 août 2018 à précisément :

- > **17h 20min 09s, Heure de Washington DC,**
- > **18h 20min 09s, Heure de Kourou,**
- > **21h 20min 09s, Temps Universel (UTC),**
- > **23h 20min 09s, Heure de Paris.**

Le lanceur Vega et le satellite Aeolus sont en configuration stabilisée et en totale sécurité.

Flight VV12: VEGA – AEOLUS

24-hour postponement

Kourou, French Guiana, August 20, 2018 –The Launch Readiness Review (LRR) took place on Monday, August 20, 2018 in Kourou, French Guiana for Arianespace Flight VV12, and both the Vega launcher and the Aeolus satellite were declared ready for launch.

However, because of unfavorable weather conditions over the Guiana Space Center at Kourou, the final countdown operations for Flight VV12 – originally planned for Wednesday August 21, 2018 – have been postponed.

The new planned launch date and time for the European Space Agency's Aeolus satellite is now August 22, 2018 at precisely:

- > **05:20:09 p.m., Washington D.C. time**
- > **06:20:09 p.m., local time in French Guiana**
- > **21:20:09, Universal Time (UTC)**
- > **11:20:09 p.m., Paris time.**

Both the Vega launcher and the Aeolus satellite are in stabilized configuration and under fully secure conditions.

Claudia Hoyau
Évry, France
Tel +33 (0)1 60 87 55 11
c.hoyau@arianespace.com

Martine Studer
Kourou, French Guiana
Tel +594 594 33 38 74
m.studer@arianespace.com

Aaron Lewis
Washington, D.C., USA
Tel +1 202 628-3936
a.lewis@arianespace.com

Motoko Mori
Tokyo, Japan
Tel : +81 3 3592-2766
m.mori@arianespace.com

Vivian Quenet
Singapore
Tel : +65 6223 6426
v.quenet@arianespace.com